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29 March 2017 

Chairman and members 
Town Planning Board 
15/F North Point Government Offices, 
333 Java Road, North Point, Hong Kong 
(E-mail: tpbpd@pland.gov.hk) 

By E-mail ONLY 

Dear Sir/Madam, 

 
Re: Draft Tai Po Kau Outline Zoning Plan No. S/NE-TPK/1  

 
WWF support the general planning intention of the Draft Tai Po Kau Outline Zoning 

Plan (No. S/NE-TPK/1) which is “…to protect its high ecological and landscape value which 

complement the overall naturalness and the landscape beauty of the surrounding Special 

Area.” Also, we welcome the designation of “Conservation Area” zone for the 

captioned “country park enclaves” as it helps the preservation of the natural and landscape 

character of the enclaves themselves and the surrounding Tai Po Kau Nature Reserve. 

 

1. Site near Ngau Wu Tok 

Both sites near Ngau Wu Tok and Tai Po Mei are of high conservation value. As per our 

site visit on 15 May 2014, the site near Ngau Wu Tok contains well-established woodlands 

with the native Machilus sp. as dominant canopy species (Fig. 1a). There is also rich shrub 

and understory with native species such as Blechnum orientale, Ilex pubescens and 

Schefflera heptaphylla and etc. The presence of Machilus sp. in small tree form proves that 

natural regeneration of this canopy species is undergoing in this enclave. Two protected 

plant species namely Cibotium barometz and Pavatta hongkongensis are also recorded by 



Planning Department 1 .” Besides, the natural stream running across the enclave from 

northwest to southeast is unpolluted and of good condition (Fig. 1c). Hong Kong Paradise 

Fish and Hong Kong Newt which are both species of conservation concern are recorded by 

the Planning Department.2 Due to its high ecological and landscape integrity with the 

nearby Tai Po Kau Nature Reserve (Fig. 1b), we opine that “CA” zone is appropriate 

to the site near Ngau Wu Tok.  

 

It should be noted that the only access to this enclave is the Tai Po Kau Forest Track which 

is a restricted access and requires permission from AFCD. Also, there are no recognized 

village in this enclave and thus no “Village Environ” 3 . Given these development 

constraints and the high conservation value of the area, we consider that zoning the 

whole site as “Conservation Area” (“CA”) is the most pragmatic measure to protect 

its ecology and natural environment.    

 

2.Site near Tai Po Mei 

The site is surrounded by dense woodlands and these woodlands are ecologically linked to 

the surrounding Tai Po Kau Nature Reserve (Fig. 2a), especially at the western part of the 

enclave. Also, there is an unpolluted natural stream running across the enclave and should 

be preserved (Fig. 2b). As such, we consider that “CA” zone is appropriate to 

protection the woodlands, the stream and its riparian zone which are all of high 

conservation value. 

 

3. Incorporating both enclaves into Tai Po Kau Nature Reserve 

In October 2010, the Chief Executive stated in the Policy Address 2010-11 that “To meeting 

conservation and social development needs, the Government will either include them 

(country park enclaves) into country parks, or determine their proper uses through statutory 

planning…as soon as possible”.4 In Sept 2011, the Ombudsman recommended that (a) 

DevB and EnB should urge their executive departments to, as directed by the Chief 

                                                 
1
 Refer to Section 9.2 of TPB paper No. 10237 

2
 Ibid 

3
 Refer to Section 6.3 of TPB paper No. 10237 



Executive, expeditiously prepare statutory plans for those enclaves that are still 

unprotected or to incorporate them into country parks, in order to ensure that all 

enclaves are properly protected; and (b) AFCD should consider incorporating private 

lands that have conservation value into country parks in accordance with the revised CMPB 

criteria. We view that AFCD should use the revised Criteria for Designation Country Parks5 

to assess the suitability of incorporating these two enclaves into Tai Po Kau Nature 

Reserve with consideration on conservation value, landscape value and recreation 

potential.  We urge that these two enclaves should be incorporated into Tai Po Kau Nature 

Reserve as soon as feasible to protect valuable species and important habitats. 

 

We would be grateful if our comments can be duly considered by the Board.  

 

Thank you for your attention. 

 

Yours faithfully, 

 

Andrew Chan 

Conservation Officer, Local Biodiversity  

                                                                                                                                                                    
4
 The Policy Address 2010-11 http://www.policyaddress.gov.hk/10-11/eng/p122.html 

5
 Country and Marine Parks Board Working Paper No. WP/CMPB/6/2011  

http://www.afcd.gov.hk/english/aboutus/abt_adv/files/common/WP_CMPB_6_2011eng.pdf  



Figure 1a. Well-established woodland at the Site near Ngau Wu Tok (Photo taken on 

15th May 2014) 

 

Figure 1b. The Site near Ngau Wu Tok (Right side) is compatible to the Tai Po Kau 

Nature Reserve (Left side) (Photo taken on 15th May 2014) 

 



Figure 1c. The natural stream inside the Site near Ngau Wu Tok (Photo taken on 15th 

May 2014) 

 

 

 

Figure 2a. Dense woodland at the Site near Tai Po Mei (View from the enclave to Tai 

Po Kai Nature Reserve) (Photo taken on 15th May 2014) 

 

 

 

 

 



Figure 2b. The natural stream at the Site near Tai Po Mei (Photo taken on 15th May 

2014) 
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Secretary, Town Planning Board 

15/F, North Point Government Offices 

333 Java Road, North Point, Hong Kong 

(E-mail: tpbpd@pland.gov.hk) 

By email only 

 

7 April 2017 

Dear Sir/Madam, 

 

Comments on the draft Tai Po Kau Outline Zoning Plan No. S/NE-TPK/1 

 

During the exhibition period of the draft Development Permission Area (DPA) Plan back in 

2014, the Hong Kong Bird Watching Society (HKBWS) already expressed our concerns on 

the adverse impacts of development and consider that the Plan Area should be 

designated as CA zone to protect the conservation value of the area. We appreciate that 

the Planning Department and the Town Planning Board (the Board) have taken our 

comments into consideration and we welcome the draft Tai Po Kau Outline Zoning Plan 

(OZP) No. S/NE-TPK/1 in which the whole Area is proposed to be designated as CA zone.  

 

1. The Plan Area is of high ecological value and conservation importance 

1.1. The Plan Area is completely encircled by the Tai Po Kau Nature Reserve (TPKNR), 

which was declared as a Special Area back in 1977 and is well-known for its mature 

secondary woodland. Currently, the HKBWS has recorded over 200 bird species in 

TPKNR which accounts for more than one-third of the total bird species in Hong 

Kong. It is an important foraging and roosting ground for woodland-dependent 

species. Records of the uncommon resident Great Barbet Psilopogon virens, scarce 

resident Brown Wood Owl Strix leptogrammica, rare residents Speckled Piculet 

Picumnus innominatus and Bay Woodpecker Blythipicus pyrrhotis are mainly 

concentrated in TPK1. Besides, as the woodland gradually matures, more and more 

forest birds in the sub-tropical region settle down in Tai Po Kau as residents. At an 

international level, the Plan Area and the TPKNR forms part of the greater “Tai Po 

Kau, Shing Mun and Tai Mo Shan Important Bird Area (IBA)” which is recognized by 

BirdLife International, the global authority in bird conservation (Figure 1). This IBA 

supports many characteristic species of the Sino-Himalayan subtropical forest 

biome2  and is a representative site of the South China Mountains, which is 

important for scientific research and long-term monitoring of the whole region3.  

                                                      
1 HKBWS Hong Kong Bird Reports 2012, 2013 and 2014. Records of Great Barbet, Brown Wood Owl, 
Speckled Piculet and Bay Woodpecker concentrated at Tai Po Kau at least since 2012.  
2 Important Bird Areas in Asia: key sites for conservation. Hong Kong. Birdlife Conservation Series No.13 
3 http://www.birdlife.org/datazone/sitefactsheet.php?id=16077 
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1.2. HKBWS internal records reveal that the composition of bird species within the Plan 

Area are similar to the surrounding habitats of the TPKNR. Woodland bird species 

recorded within the Plan Area include Mountain Tailorbird Phyllergates cucullatus, 

Streak-breasted Scimitar Babbler Pomatorhinus ruficollis, Chestnut Bulbul Hemixos 

castanonotus, Grey-chinned Minivet Pericrocotus solaris, Blue-winged Minla Minla 

cyanouroptera and Large Hawk Cuckoo Hierococcyx sparverioides. Bay woodpecker 

Blythipicus pyrrhotis, which is a rare resident of mature broadleaf secondary forest, 

was recently recorded4 in the woodland at the boundary of the Plan Area. All the 

above demonstrates the strong ecological connectivity between the Plan Area and 

the TPKNR as well as the intact conditions of the wooded areas within the Plan Area. 

The natural habitats within the Plan Area are also very similar to that within the 

TPKNR (Figures 2 and 3). Therefore, we consider that it is appropriate to designate 

the whole Plan Area as CA zone.  

 

2. The provision of a “Village Type Development” (V) zone is not necessary 

As stated in the Town Planning Board (TPB) Paper No. 10173, there are no recognized 

village and “village environs” (VE) in the Area. Since the gazette of the DPA plan, no 

planning application in the Area was received by the TPB. Moreover, it is not served 

by any public roads and there is no existing or planned public sewerage. The site near 

Ngau Wu Tok is also within the upper indirect water gathering ground. Any 

development in the Plan Area (i.e. expansion of current temporary houses and small 

houses development) would not only introduce human disturbances, potential water 

pollution to the natural streams and habitat loss, it also facilitates the demand for 

access roads to the development sites which further degrades the natural 

environment and adversely affect the ecological integrity of the TPKNR. The current 

temporary structures or squatters in the site near Tai Po Mei are of small scale and do 

not affect the overall conservation value and importance of the Plan Area. Therefore, 

there is no evidence that indicate the need for a village/residential development in 

the Plan Area, and we consider that it is appropriate to designate the whole Plan Area 

as CA zone.  

 

3. Our recommendations 

The HKBWS considers that an “Ecosystem Approach”, which is the primary framework 

for action under the Convention on Biological Diversity5, should be adopted to protect 

the various sensitive habitats in the Plan Area. The Plan Area is encircled by the 

TPKNR and we consider that the whole area should be designated as CA zoning. 

However, the introduction of planning control alone could not fully protect the sites 

                                                      
4 HKBWS internal record made in February 2017 
5 https://www.cbd.int/ecosystem/ 
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from activities such as unauthorized tree felling and vegetation removal, and does not 

include regular patrol of the Plan Area by staff from Government department. In 

order to fully protect the ecological and landscape values of the site, as well as the 

overall value of the surrounding TPKNR, the PlanD and TPB should consider including 

the Plan Area into the TPKNR or as an extension of the Tai Mo Shan/Shing Mun 

Country Park following detailed assessments and public consultation. HKBWS believes 

that the Plan Area and its surrounding areas are qualified for such purpose given its 

value in terms of ecology and landscape.  

 

Thank you for your kind attention and we hope that the Board would take our comments 

into consideration. 

 

Yours faithfully, 

 
Woo Ming Chuan 

Conservation Officer 

The Hong Kong Bird Watching Society 

 

cc.  

Designing Hong Kong 

Kadoorie Farm and Botanic Garden 

WWF – Hong Kong 
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Figure 1. Location of the Plan Area within the “Tai Po Kau, Shing Mun and Tai Mo Shan 

Important Bird Area (IBA)” as coloured in blue and indicated by the blue arrows (maps 

extracted from http://www.birdlife.org/datazone/sitefactsheet.php?id=16077).  

The Plan Area 

http://www.birdlife.org/datazone/sitefactsheet.php?id=16077
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Figure 2. The woodland at the site near Tai Po Mei in the Plan Area 

 
Figure 3. The watercourse and surrounding wooded areas at the site near Ngau Wu Tok in 

the Plan Area 
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Annex IV  

 

Summary of Representations and Comments 

in respect of the Draft Tai Po Kau Outline Zoning Plan No. S/NE-TPK/1 

and Planning Department’s Responses 

 

Representation No. 

(TPB/R/S/NE-TPK/1) 

Grounds of Representations 

[Proposals of Representations] 

(See Notes Below) 

PlanD's Responses 

(TPB Paper Paragraph No.) 

R1  A 
B1, B2 
C1, C2 
D1, D2 
[P4] 

5.10 
5.11 to 5.13 
5.10, 5.14 and 5.15 
5.16 
5.26 

R2  A 
B1, B2 
C1, C3 
[P2b]  
[P4] 

5.10 
5.11 to 5.13 
5.10, 5.14 and 5.15 
5.23 
5.26 

R3  B1, B2, B3 
C1, C2,  
D1, D2, D3, D4 
[P4] 

5.11 to 5.13 
5.10, 5.14 and 5.15 
5.16 
5.26 

R4  B1 
[P1a] 
[P4] 

5.11 to 5.13 
5.17 and 5.18 
5.26 

R5 to R9  B1, B2 
C1 
D1 
[P4] 

5.11 to 5.13 
5.10 
5.16 
5.26 

R10  B1, B2 
C1 
[P4] 

5.11 to 5.13 
5.10 
5.26 

R11  B1, B4 
C1,C4 
D1, D3 
[P1b] 
[P2a] 
[P3]  
[P4] 
[P5] 

5.11 to 5.13 
5.10, 5.14 and 5.15 
5.16 
5.17 and 5.18 
5.22 to 5.23 
5.24 
5.26 
5.27 

R12  E 
F 
G 
H 
I 
[P6] 

5.14, 5.19 to 5.21 
5.20 
5.19 
5.11 to 5.13 
5.25 
5.20 and 5.21 

R13 to R43  E 
F 
G 
H 

5.14, 5.19 to 5.21 
5.20 
5.19 
5.11 to 5.13 

 

Notes: For details of the major grounds and proposals of the representations, please refer to the 

corresponding paragraphs of the TPB Paper listed below. 
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Summary of Major Grounds and Proposals of Representations R1 to R11 

Major Grounds and Proposals TPB Paper 

Paragraph No. 

Major Grounds 

A General Planning Intention of the Draft Outline Zoning Plan (OZP) (R1 and R2) 

 R1 and R2 support the general planning intention of the draft OZP.  2.2(a) 

B Ecological Importance of the Area (R1 to R11) 

B1 Completely encircled by the Tai Po Kau Nature Reserve (TPKNR), the 

Area is of high ecological value and conservation importance and highly 

integrated with the TPKNR in terms of ecology and landscape (R1 to 

R11). 

2.2(b) 

B2 The Area mainly comprises well-established woodlands and unpolluted 

natural streams (R1 to R3 and R5 to R10). 

2.2(b) 

B3 According to R3’s submission, over 200 bird species have been recorded 

in the TPKNR, which together with the Area form part of the greater “Tai 

Po Kau, Shing Mun and Tai Mo Shan Important Bird Area” recognized 

by the global authority in bird conservation. It supports many 

characteristic species of the Sino-Himalayan subtropical forest biome and 

is a representative site of the South China Mountains. R3’s internal 

records reveal that the composition of bird species within the Area is 

similar to the surrounding habitats of the TPKNR, demonstrating the 

strong ecological connectivity between them as well as the intact 

conditions of the wooded areas within the Area. 

2.2(c) 

B4  R11 also indicates that interesting bird species are recorded in a short 

survey. 

2.2(c) 

C Appropriate Designation of “Conservation Area” (“CA”) Zones (R1 to R3 and R5 to R11) 

C1 R1 to R3 and R5 to R11 support the designation of “CA” zones. 2.2(a) and (d) 

C2 R1 and R3 consider that such designation is appropriate to protect the 

natural environment of the Area. 

2.2(d) 

C3 R2 opines that the “CA” zoning can reflect the ecological importance of 

natural habitats therein. 

2.2(d) 

C4 R11 indicates that the most suitable use and planning intention for the 

Area are for conservation and passive recreation. 

2.2(d) 

D No Justifications for Development (R1, R3, R5 to R9 and R11) 

D1 There are no recognized village nor village ‘environs’ (‘VEs’) and no or 

minimal need for conventional agriculture or housing in the Area (R1, 

R3, R5 to R9 and R11). 

2.2(e) 

D2 The site near Ngau Wu Tok is only accessible by a restricted access and 

within the upper indirect water gathering ground (R1 and R3). 

2.2(e) 

D3 The access to the site near Tai Po Mei is long and extremely steep and 

most structures are derelict and no longer in use (R3 and R11). 

2.2(e) 

D4  There are no existing or planned public sewerage and any development 

would introduce human disturbances and adversely affect the integrity of 

the TPKNR, provision of “Village Type Development” (“V”) zone is 

therefore not necessary (R3).  

2.2(e) 

Major Proposals (Plan H-2) 

P1   More Stringent Planning Control for the “CA” Zone (R4 and R11) 

P1a  R4 proposes to review the necessity of including ‘House (Redevelopment 2.2(f) 
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Major Grounds and Proposals TPB Paper 

Paragraph No. 

only)’ as a Column 2 use in this zone. 

P1b  R11 proposes to control agriculture such as nursery and any form of 

filling to avoid from being used as a pretence for works associated with 

house development to protect the wet or intermittently wet abandoned 

fields. 

2.2(f) 

P2 Proposals on General Planning Intention and Enforcement (R2 and 

R11) 

 

P2a R11 proposes to amend the general planning intention of the draft OZP to 

include: 

 (i) contribution to the implementation of the Biodiversity Strategy and 

Action Plan of 2016 under the Convention on Biological Diversity;   

 (ii) enhancement of the nature conservation including water quality, 

ecosystem, landscape and recreational values by the “CA” zoning; 

and 

 (iii) planning conditions for conservation management of the enclaves by 

the Agriculture, Fisheries and Conservation Department (AFCD) as 

if they are part of the TPKNR protected under the Country Parks 

Ordinance for their eventual incorporation into the Special Area. 

2.2(g) 

P2b R2 considers that close liaison among Government departments is 

necessary and PlanD should be provided with adequate resources and 

legal powers to monitor and enforce the “CA” zoning.  

2.2(h) 

P3 Proposal of Recording Structures on the Plan (R11)   

 As there is no or minimal development need in the Area which is subject 

to accessibility constraints, R11 suggests that the structures which are 

derelict and no longer in use are not existing uses and should be recorded 

and noted on the Plan to reduce abuse by claims to develop or rebuild 

later.  

2.2(i) 

P4 Incorporation of the Area into Country Park (R1 to R11)  

 R1 to R11 propose to incorporate the Area into the TPKNR/Special Area 

or as an extension of the Tai Mo Shan/Shing Mun Country Park so as to 

fully protect the ecological and landscape value of the enclaves as well as 

the surrounding TPKNR, and/or ensure that the Area is managed under 

the Country Parks Ordinance. 

2.2(j) 

P5 Other Views (R11)  

 R11 suggests that precautions against the increased risk of hill fires in 

particular from the graves on the very steep slope above Tai Po Mei bus 

stop need to be carried out and managed by the AFCD. 

2.2(k) 
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Summary of Major Grounds and Proposals of Representations R12 to R43 

Major Grounds and Proposals TPB Paper 

Paragraph No. 

Major Grounds 

E Objection to Designation of the Site near Tai Po Mei as “CA” Zones (R12 to R43)  

R12 to R43 object to the designation of the site near Tai Po Mei as “CA” 

zones. 

2.3(a)  

F  Land Rights/Interests (R12 to R43)  

 According to R12 to R43, the site near Tai Po Mei belongs to the Tai Po 

Mei Village and around one third of its area are agricultural lots owned 

by the villagers thereof, who have been engaging in agriculture there for 

several hundred years and built houses for living since a hundred years 

ago. R12 to R43 object to the designation of the site near Tai Po Mei, in 

particular the private land, as “CA” zones without any compensation to 

the landowners/farmers, that would infringe their land rights/interests. 

2.3(b) 

G Restrictions of the “CA” Zone (R12 to R43)  

R12 to R43 are also concerned about that the “CA” zoning would restrict 

agricultural activities, maintenance or repair of graves and temporary 

structures/squatters as well as construction of road. 

2.3(c)  

H The Site near Tai Po Mei is not of High Ecological Value (R12 to R43)  

R12 to R43 consider that the “CA” zoning is not fully justified as the site 

near Tai Po Mei is not of high ecological value in that there should not be 

any woodland and protected plant species on the private land under 

agricultural use for a long time and there is no mentioning about any 

fauna species of conservation value in the stream. 

2.3(d)  

I  Local Views (R12)  

 R12 considers that the villagers’ previous views on the draft OZP have 

been disregarded. 

2.3(f) 

Major Proposal (Plan H-3)  

P6  Proposal of Rezoning the Private Land in the Site near Tai Po Mei to 

“Agriculture” (“AGR”) Zone (R12) 

 

 As there are crops and squatters on the private land in the site near Tai Po 

Mei, R12 proposes to rezone the private land to “AGR” in order to 

protect the private property rights/interests and realize agricultural use. 

2.3(e) 
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Comments C1 and C2 

 

Comments C1 and C2 (Plans H-2 and H-3) 
PlanD's Responses 

(TPB Paper 

Paragraph No.) 

C1 objects to the draft OZP and reiterates the opposing views of the villagers of 

Tai Po Mei Village on the designation of the private land in the site near Tai Po 

Mei as “CA” zones without any compensation to the villagers and the 

restrictions of the “CA” zoning on agricultural activities, maintenance or repair 

of graves and road. C1 considers that the Government should withdraw the 

draft OZP [Proposal P7], protect the private property, discuss with the villagers 

on compensation and respect the local views and needs. 

5.28 and 5.29 

C2 indicates that there is no justification for “V” zone in the Area and no 

overriding need for rezoning the site near Tai Po Mei to “AGR” and opines that 

the infringement of the villagers’ rights as claimed by some representers seems 

to refer to the opportunity for redevelopment rather than existing uses.  

5.30 
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沙田區議 會  

發展及房 屋委員會  

二零一七 年度第二次會議 記錄  

 

會議日期 ：  二 零 一 七 年 三 月 二 日 (星 期 四 )  
時   間 ：  下 午 二 時 三 十 分  
地   點 ：  沙 田 政 府 合 署 四 樓  
 沙 田 區 議 會 會 議 室  
 
出席者  職  銜  出席時間  離席時間  
龐 愛 蘭 女 士 , B B S , J P  
(主 席 )  

區 議 會 議 員  下午二時三十分  下午六時零七分  

蕭 顯 航 先 生 (副 主 席 )   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
何 厚 祥 先 生 , B B S , M H  區 議 會 主 席  下午二時三十分  下午五時二十四分  
陳 兆 陽 先 生  區 議 會 議 員  下午二時三十分  下午四時零八分  
陳 國 強 先 生   ”  下午二時四十三分  下午四時四十三分  
陳 敏 娟 女 士   ”  下午二時三十八分  下午五時十四分  
陳 諾 恒 先 生   ”  下午二時五十四分  下午四時零九分  
鄭 則 文 先 生   ”  下午二時三十分  下午五時四十四分  
趙 柱 幫 先 生   ”  下午二時三十分  下午四時零八分  
招 文 亮 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
黎 梓 恩 先 生   ”  下午二時五十一分  下午六時零七分  
梁 家 輝 先 生   ”  下午二時三十分  下午三時三十分  
李 世 鴻 先 生   ”  下午二時三十分  下午四時五十八分  
李 世 榮 先 生   ”  下午二時四十五分  下午六時零七分  
李 永 成 先 生   ”  下午二時三十分  下午五時二十七分  
莫 錦 貴 先 生 , B B S   ”  下午二時三十分  下午三時十分  
吳 錦 雄 先 生   ”  下午二時三十八分  下午四時零九分  
潘 國 山 先 生 , M H   ”  下午二時三十分  下午五時二十五分  
唐 學 良 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
董 健 莉 女 士   ”  下午二時三十分  下午五時五十九分  
衞 慶 祥 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
王 虎 生 先 生   ”  下午二時三十八分  下午六時零七分  
黃 學 禮 先 生   ”  下午二時五十一分  下午六時零七分  

( 一 ) 
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出席者  職  銜  出席時間  離席時間  
黃 嘉 榮 先 生 , M H  區 議 會 議 員  下午二時三十分  下午五時五十九分  
黃 冰 芬 女 士   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
黃 宇 翰 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
丘 文 俊 先 生   ”  下午二時三十分  下午四時零九分  
葉  榮 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
姚 嘉 俊 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
余 倩 雯 女 士   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
容 溟 舟 先 生   ”  下午二時三十分  下午六時零七分  
呂 滙 思 女 士 (秘 書 )  沙 田 民 政 事 務 處 行 政 主 任 (區 議 會 ) 3  
 
列席者  職  銜  
黃 添 培 先 生  沙 田 民 政 事 務 助 理 專 員  
袁 俊 傑 先 生  沙 田 民 政 事 務 處  

高 級 行 政 主 任 (區 議 會 )  
蔡 雨 聖 先 生  食 物 環 境 衞 生 署  

沙 田 區 環 境 衞 生 總 監  
鄧 馮 淑 姸 女 士  房 屋 署  

高 級 房 屋 事 務 經 理 (大 埔 、 北 區 及 沙 田 )一  
劉 振 謙 先 生  規 劃 署  

高 級 城 市 規 劃 師 ／ 沙 田  
潘 玉 婷 女 士  地 政 總 署  

高 級 產 業 測 量 師 ／ 西 北 (沙 田 地 政 處 )  
 
應邀出席 者  職  銜  
朱 霞 芬 女 士  規 劃 署  

沙 田 、 大 埔 及 北 區 規 劃 專 員  
楊  倩 女 士  規 劃 署  

高 級 城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃  
何 文 瑛 女 士  規 劃 署  

城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃  
詹 秀 儀 女 士  房 屋 署  

高 級 建 築 師 ( 2 )  
陳 銚 倫 先 生  房 屋 署  

建 築 師 ( 8 )  
 

( 二 ) 



應邀出席 者  職  銜  
譚 潔 儀 女 士  房 屋 署  

規 劃 師 ( 8 )  
袁 建 業 先 生  房 屋 署  

土 木 工 程 師 ( 7 )  
 
未 克 出 席 者  職  銜  
彭 長 緯 先 生 , S B S , J P  區 議 會 副 主 席  (已 請 假 )  
程 張 迎 先 生 , M H  區 議 會 議 員  (   ”   )  
林 松 茵 女 士   ”   (   ”   )  
麥 潤 培 先 生   ”   (   ”   )  
丁 仕 元 先 生   ”   (   ”   )  
許 銳 宇 先 生   ”   (未 有 請 假 )  
李 子 榮 先 生   ”   (   ”   )  
曾 素 麗 女 士   ”   (   ”   )  
 
  負 責 人  
 主 席 歡 迎 委 員 和 政 府 部 門 代 表 出 席 發 展 及 房 屋 委 員 會

(發 房 會 )本 年 度 第 二 次 會 議 。  
  

   
2 .  主 席 告 知 與 會 者 ， 有 旁 聽 會 議 的 巿 民 在 現 場 攝 影 、 錄 影

及 錄 音 。  
  

   
委員請假 事宜  
 

  

3 .  主 席 表 示 ， 秘 書 處 收 到 下 述 委 員 的 書 面 請 假 申 請 ：  
 

彭 長 緯 先 生  出 席 中 國 政 府 轄 下 機 構 的 會 議 ／ 活 動  
程 張 迎 先 生  工 作 原 因  
麥 潤 培 先 生     ”  
林 松 茵 女 士  身 體 不 適  
丁 仕 元 先 生  不 在 香 港  
  

 

  

4 .  委 員 一 致 通 過 上 述 委 員 的 請 假 申 請 。    
 
 

  

( 三 ) 
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  負 責 人  
以 及  

 
( e )  她 重 申 部 門 會 就 委 員 對 各 個 社 區 需 要 提 出 的 意 見 向

相 關 部 門 如 食 衞 局 、 教 育 局 、 運 輸 署 、 食 環 署 和 康

文 署 等 反 映 及 商 討 。  
   
4 1 .  主 席 表 示 各 委 員 對 其 選 區 以 至 整 個 沙 田 區 的 發 展 非 常 熟

悉 ， 希 望 不 久 將 來 可 以 有 機 會 讓 各 位 集 中 討 論 議 題 ， 交 流 意

見 。  

  

   
4 2 .  委 員 備 悉 上 述 文 件 。    
   
討論事項    
   
二 零 一 七 ／ 二 零 一 八 年 度 開 支 科 2 建 議 預 算    
(文 件 D H  8 / 2 0 1 7 )    
   
4 3 .  委 員 一 致 通 過 上 述 文 件 。    
   
《 大 埔 滘 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E - T P K / 1》    
(文 件 D H  9 / 2 0 1 7 )    
   
4 4 .  主 席 歡 迎 規 劃 署 高 級 城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃 楊 倩 女 士 和

城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃 何 文 瑛 女 士 出 席 會 議 。  
  

   
4 5 .  楊 倩 女 士 簡 介 文 件 內 容 。    
   
4 6 .  容 溟 舟 先 生 的 意 見 綜 合 如 下 ：  
 

( a )  從 剛 才 的 匯 報 知 悉 規 劃 署 沒 有 收 到 反 對 意 見 ， 現 時

是 按《 城 市 規 劃 條 例 》 (《 條 例 》 )展 示 草 圖，並 再 收

集 意 見 。 他 詢 問 如 果 草 圖 沒 有 收 到 任 何 反 對 意 見 ，

預 期 何 時 正 式 生 效 ；  

 

( b )  詢 問 草 圖 所 示 “ 自 然 保 育 區 ” 範 圍 內 ， 是 否 真 的 沒

  

( 二十三 ) 
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  負 責 人  
有 人 居 住 ； 以 及  

 
( c )  詢 問 規 劃 署 會 連 同 哪 些 部 門 密 切 監 察 草 圖 所 示 “ 自

然 保 育 區 ” 範 圍 ， 免 受 人 為 破 壞 ， 以 及 會 根 據 哪 些

條 例 檢 控 違 例 者 和 追 究 責 任 。  

   
4 7 .  楊 倩 女 士 的 回 應 綜 合 如 下 ：  
 

( a )  澄 清 《 大 埔 滘 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E - T P K / B》

除 了 涵 蓋 牛 湖 托 附 近 的 土 地 外 ， 還 包 括 大 埔 尾 附 近

的 土 地 ， 後 者 屬 於 大 埔 區 議 會 的 範 圍 。 規 劃 署 就 該

圖 除 了 收 到 沙 田 區 議 會 以 及 環 保 ／關 注 組 織 及 個 別

人 士 的 意 見 外 ； 亦 在 早 前 向 大 埔 區 議 會 和 大 埔 鄉 事

委 員 會 (大 埔 鄉 委 會 )諮 詢 時 收 到 反 對 意 見，署 方 徵 詢

相 關 部 門 的 專 業 意 見 後 ， 一 併 提 交 予 城 市 規 劃 委 員

會 (城 規 會 )作 進 一 步 考 慮。城 規 會 於 二 零 一 七 年 一 月

二 十 日 決 定 不 就 該 圖 的 土 地 用 途 地 帶 作 出 修 訂 ； 並

通 過 根 據 《 條 例 》 將 該 圖 (重 新 編 號 為 《 大 埔 滘 分 區

計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E - T P K / 1》 )刊 憲 。《 大 埔 滘 分

區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E - T P K / 1》 已 於 二 零 一 七 年

二 月 十 日 正 式 生 效 為 法 定 圖 則 ， 並 於 當 日 起 供 公 眾

查 閱 ， 為 期 兩 個 月 。 任 何 人 士 如 對 草 圖 有 意 見 ， 可

於 草 圖 展 示 期 間 直 接 以 書 面 向 城 規 會 作 出 申 述 。 城

規 會 會 舉 行 聆 訊 ， 以 考 慮 所 收 到 就 草 圖 提 出 的 申 述

和 意 見 。 作 出 申 述 的 人 及 提 出 意 見 的 人 ， 均 可 出 席

聆 訊 ； 城 規 會 會 在 舉 行 聆 訊 後 ， 決 定 是 否 順 應 有 關

申 述 而 建 議 對 草 圖 作 出 修 訂 。  

 

( b )  在 草 圖 涵 蓋 的 範 圍 內 並 沒 有 劃 設 任 何 “ 鄉 村 式 發

展 ” 地 帶 。 規 劃 署 已 獲 地 政 總 署 核 實 ， 確 定 草 圖 涵

蓋 的 範 圍 沒 有 認 可 鄉 村 ， 亦 沒 有 坐 落 於 任 何 “ 鄉 村

範 圍 ” 內 ； 以 及  
 

( c )  由 於 該 區 具 高 保 育 和 景 觀 價 值 ， 所 以 部 門 在 三 年 前

根 據 《 條 例 》 擬 備 法 定 圖 則 ， 對 該 區 作 出 規 管 。 該

  

( 二十四 ) 



  負 責 人  
區 如 出 現 任 何 違 例 發 展 ， 部 門 可 以 根 據 《 條 例 》 採

取 執 行 管 制 行 動 。 她 補 充 指 ， 其 他 保 育 措 施 亦 可 根

據 相 關 法 例 ， 如 漁 農 自 然 護 理 署 的 《 林 區 及 郊 區 條

例 》， 採 取 執 行 管 制 行 動 。  

   
4 8 .  主 席 宣 布 結 束 討 論 是 項 議 題 ， 並 提 醒 有 意 申 述 的 人 士 ，

該 圖 則 展 示 至 本 年 四 月 十 日 止 。  
  

   
資料文件    

   
馬 鞍 山 路 資 助 出 售 房 屋 發 展 計 劃 及 恆 泰 路 公 共 租 住 房 屋 發 展

計 劃 (欣 安 邨 擴 建 )  
  

(文 件 D H  1 0 / 2 0 1 7 )    
   
4 9 .  房 屋 署 高 級 建 築 師 ( 2 )詹 秀 儀 女 士 簡 介 文 件 內 容 。    
   
5 0 .  容 溟 舟 先 生 的 意 見 綜 合 如 下 ：  
 

( a )  認 為 所 述 文 件 應 為 討 論 文 件 ， 詢 問 為 何 當 作 資 料 文

件 。 據 他 所 知 ， 部 門 就 撥 入 新 增 土 地 應 先 徵 得 區 議

會 同 意 ， 然 後 才 可 以 向 城 規 會 申 請 。 就 此 ， 他 要 求

秘 書 處 解 釋 ；  
 

( b )  指 原 本 負 責 計 劃 的 總 建 築 師 及 其 團 隊 已 換 人 。 在 二

零 一 三 年 十 一 月 二 十 三 日 恆 安 邨 舉 行 的 工 作 坊 上 ，

居 民 進 行 了 四 組 諮 詢 ， 並 就 欣 安 邨 二 期 擴 建 及 新 居

屋 項 目 發 表 要 求 ， 但 部 門 對 此 視 而 不 見 ；  
 

( c )  他 展 示 了 觀 塘 區 議 會 交 運 會 文 件 第 9 / 2 0 1 5 號 ， 指 該

區 就 土 地 發 展 諮 詢 時 ， 記 錄 了 部 門 就 公 眾 對 工 程 項

目 意 見 的 回 應。他 詢 問 為 何 這 次 文 件 欠 缺 這 些 回 應； 
 

( d )  他 引 述 在 二 零 一 六 年 三 月 發 房 會 會 議 ， 有 意 見 要 求

行 人 天 橋 接 駁 到 擬 建 的 兩 個 巴 士 站 ， 便 利 兩 邊 居

民 。 此 外 ， 他 認 為 道 路 設 計 需 便 利 殘 疾 人 士 。 他 展

  

( 二十五 ) 
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(修 訂 版 )  
大 埔 區 議 會  

環 境 、 房 屋 及 工 程 委 員 會  
  2 0 1 7 年 第 二 次 會 議 記 錄    

 
 
日  期 ： 2 0 1 7 年 3 月 8 日 (星 期 三 )  

時  間 ： 下 午 3 時 至 下 午 6 時 1 8 分  

地  點 ： 大 埔 區 議 會 會 議 室  

 
 
出 席 者  出 席 時 間  離 席 時 間  
主 席    
陳 笑 權 議 員 , M H  會 議 開 始  會 議 完 畢  

   
副 主 席    
李 華 光 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  

   
委 員    
區 鎮 樺 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  
陳 灶 良 議 員 , M H  會 議 開 始  下 午 3 時 3 0 分  
周 炫 瑋 議 員  會 議 開 始  下 午 6 時 0 2 分  
關 永 業 議 員  會 議 開 始  下 午 6 時 0 2 分  
劉 志 成 博 士  會 議 開 始  會 議 完 畢  
劉 勇 威 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  
羅 曉 楓 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  
李 國 英 議 員 , B B S , M H , J P  會 議 開 始  會 議 完 畢  
李 耀 斌 議 員 , B B S , M H , J P  會 議 開 始  下 午 6 時 0 1 分  
譚 榮 勳 議 員  會 議 開 始  下 午 4 時 3 0 分  
鄧 銘 泰 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  
黃 碧 嬌 議 員 , B B S , M H , J P  會 議 開 始  下 午 5 時 0 5 分  
胡 健 民 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  
任 啟 邦 議 員  會 議 開 始  下 午 6 時 0 1 分  
任 萬 全 議 員  會 議 開 始  下 午 6 時 0 4 分  
余 智 榮 議 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  

   
增 選 委 員    
郭 永 健 委 員  會 議 開 始  下 午 6 時 0 2 分  
李 錦 松 委 員  會 議 開 始  下 午 5 時 4 0 分  
陳 梓 華 委 員  會 議 開 始  會 議 完 畢  
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秘 書    
梁 仲 華 先 生  會 議 開 始  會 議 完 畢  
行 政 主 任 (區 議 會 ) 1／    
大 埔 民 政 事 務 處 ／ 民 政 事 務 總 署    
 
 
列 席 者  

 
呂 少 珠 女 士 , J P  
蔡 明 暉 先 生  

大 埔 民 政 事 務 專 員 ／ 大 埔 民 政 事 務 處 ／ 民 政 事 務 總 署  
地 政 專 員 ／ 大 埔 地 政 處 ／ 地 政 總 署  

李 佳 盈 女 士  大 埔 民 政 事 務 助 理 專 員 ／ 大 埔 民 政 事 務 處 ／ 民 政 事 務 總 署  
黃 展 和 先 生  高 級 環 境 保 護 主 任 (區 域 北 ) 1／ 環 保 法 規 管 理 科 ／ 環 境 保 護 署  
趙 謝 淑 燕 女 士  高 級 房 屋 事 務 經 理 (大 埔 及 北 區 )／ 屋 邨 管 理 處 ／ 房 屋 署  
劉 志 庭 先 生  
楊 倩 女 士  
何 文 瑛 女 士  
蘇 美 玲 女 士  

高 級 城 市 規 劃 師 (大 埔 )／ 新 界 區 規 劃 部 ／ 規 劃 署  
高 級 城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃 ／ 新 界 區 規 劃 部 ／ 規 劃 署  
城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃 2／ 新 界 區 規 劃 部 ／ 規 劃 署  
城 市 規 劃 師 ／ 新 圖 規 劃 1／ 新 界 區 規 劃 部 ／ 規 劃 署  

湛 淑 媛 女 士  
羅 偉 基 先 生  
馮 子 勁 先 生  

工 程 師 ／ 4 9 (新 界 東 )／ 新 界 東 拓 展 處 ／ 土 木 工 程 拓 展 署  
工 程 師 ／ 顧 問 工 程 管 理 1 4／ 水 務 署  
駐 地 盤 工 程 師 ／ 博 威 工 程 顧 問 有 限 公 司  

陳 耀 華 先 生  衞 生 總 督 察 1／ 大 埔 區 環 境 衞 生 辦 事 處 ／ 食 物 環 境 衞 生 署  
劉 素 梅 女 士  署 理 行 政 助 理 ／ 大 埔 地 政 處 ／ 地 政 總 署  
鄒 健 強 先 生  署 理 高 級 地 政 主 任 (管 制 )／ 大 埔 地 政 處 ／ 地 政 總 署  
鄭 惠 儀 女 士  大 埔 區 助 理 康 樂 事 務 經 理 2／ 康 樂 及 文 化 事 務 署  
王 偉 興 先 生  行 動 支 援 組 主 管 (大 埔 分 區 )／ 香 港 警 務 處  
李 裕 修 先 生  高 級 行 政 主 任 (區 議 會 )／ 大 埔 民 政 事 務 處 ／ 民 政 事 務 總 署  
陳 樂 謙 先 生  行 政 主 任 (發 展 )／ 大 埔 民 政 事 務 處 ／ 民 政 事 務 總 署  

 
 
請 假 者  

 
邱 榮 光 博 士 , J P   
李 少 文 委 員   
鄧 佩 詩 委 員   
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開 會 詞  

 
 主 席 宣 布 以 下 事 項 ：  

 
( i )  由 於 社 會 服 務 委 員 會 會 議 超 時，本 委 員 會 會 議 順 延 至 下 午 3 時 開 始。 

( i i )  大 埔 民 政 事 務 處 大 埔 民 政 事 務 專 員 呂 少 珠 女 士 列 席 會 議 。  

( i i i )  康 樂 及 文 化 事 務 署 黃 耀 明 先 生 因 事 未 能 出 席 會 議，由 鄭 惠 儀 女 士 代

為 出 席 。  

( i v )  警 務 處 何 耀 民 先 生 因 事 未 能 出 席 會 議 ， 由 王 偉 興 先 生 代 為 出 席 。  

( v )  邱 榮 光 博 士 、 李 少 文 委 員 及 鄧 佩 詩 委 員 已 提 交 缺 席 通 知。 根 據 《 大

埔 區 議 會 常 規 》 第 5 1 ( 1 )條 ， 委 員 會 只 會 同 意 委 員 因 身 體 不 適 (包 括

因 懷 孕 而 引 起 的 身 體 不 適 )、擔 任 陪 審 員、代 表 區 議 會 出 席 會 議 ／ 活

動 、 出 席 立 法 會 會 議 、 出 席 行 政 會 議、 分 娩 或 侍 產 而 提 出 的 缺 席 申

請 。 按 照 上 述 規 定 ， 他 們 的 申 請 不 獲 批 准 。  

 
 

I .  通 過 環 境 、 房 屋 及 工 程 委 員 會 2 0 1 7 年 1 月 11 日 第 一 次 會 議 記 錄  
 (大 埔 區 議 會 文 件 EH W 1 2 / 2 0 1 7 號 )  

 
2 .  主 席 表 示，秘 書 處 收 到 房 屋 署 就 上 次 會 議 記 錄 提 出 的 修 訂 建 議 (見 大 埔 區 議

會 文 件 E H W 1 2 / 2 0 1 7 號 )。 席 上 沒 有 其 他 委 員 提 出 修 訂 ， 上 次 會 議 記 錄 按 照 房

屋 署 的 建 議 修 訂 後 獲 通 過 作 實 。  

 
 

I I .  《 大 埔 滘 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E - T P K / 1》  
(大 埔 區 議 會 文 件 EH W 1 3 / 2 0 1 7 號 )  

 
3 .  主 席 歡 迎 規 劃 署 高 級 城 市 規 劃 師 楊 倩 女 士 及 城 市 規 劃 師 何 文 瑛 女 士 就 是

項 議 程 出 席 會 議 。  

 

4 .  楊 倩 女 士 介 紹 上 述 文 件 。 她 表 示 ， 如 委 員 欲 對 上 述 草 圖 作 出 申 述 ， 可 於 圖

則 展 示 期 間 直 接 以 書 面 方 式 向 城 市 規 劃 委 員 會 (“ 城 規 會 ” )提 出 。  

 
5 .  鄧 銘 泰 議 員 詢 問 規 劃 署 有 沒 有 採 納 大 埔 鄉 事 委 員 會 (“ 大 埔 鄉 委 會 ” )的 意

見 ， 修 改 上 述 草 圖 。  

 
6 .  主 席 表 示 ， 規 劃 署 並 沒 有 聽 取 大 埔 鄉 委 會 的 意 見 及 修 訂 草 圖 。 另 外 ， 大 埔

尾 村 的 村 代 表 曾 就《 大 埔 滘 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E -T P K / 1》向 他 本 人、大

埔 鄉 委 會 及 新 界 鄉 議 局 (“ 鄉 議 局 ” )提 出 反 對 意 見 。 他 重 申 ， 規 劃 署 及 城 規 會
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不 應 一 意 孤 行 ， 必 須 尊 重 當 區 居 民 、 業 權 人 、 區 議 會 及 大 埔 鄉 委 會 的 意 見 ， 因

此 ， 委 員 會 反 對 該 草 圖 。  

 
 

I I I .  《 嶂 上 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S/ N E - C S / 1》  
(大 埔 區 議 會 文 件 EH W 1 4 / 2 0 1 7 號 )  

 
7 .  主 席 歡 迎 規 劃 署 高 級 城 市 規 劃 師 楊 倩 女 士 及 城 市 規 劃 師 蘇 美 玲 女 士 就 是

項 議 程 出 席 會 議 。  

 
8 .  楊 倩 女 士 介 紹 上 述 文 件 。  

 
9 .  對 於 楊 女 士 介 紹 文 件 時 指 西 貢 北 約 鄉 事 委 員 會 ( “ 西 貢 北 鄉 委 會 ” )拒 絕 接

受 規 劃 署 就 上 述 大 綱 草 圖 所 作 的 諮 詢 ， 李 耀 斌 議 員 強 調 ， 嶂 上 村 代 表 及 村 民 認

為 規 劃 署 代 表 多 次 與 他 們 接 觸 後 ， 仍 然 沒 有 接 納 他 們 的 意 見 ， 亦 沒 有 修 訂 大 綱

草 圖 ， 因 此 才 拒 絕 接 受 署 方 的 諮 詢 。 他 表 示 ， 鄉 議 局 最 近 邀 請 規 劃 署 助 理 署 長

出 席 會 議 ， 討 論 平 洲 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 及 其 他 大 綱 草 圖 ， 與 會 者 及 居 民 代 表 普

遍 認 為 有 關 規 劃 對 他 們 不 公 平 兼 有 打 壓 他 們 的 意 圖 ， 因 此 他 本 人 建 議 鄉 議 局 去

信 城 規 會 及 規 劃 署 ， 要 求 凍 結 這 些 大 綱 草 圖 ， 讓 來 屆 政 府 重 新 審 視 有 關 規 劃 是

否 合 乎 政 府 施 政 原 則 。 他 建 議 委 員 會 亦 去 信 政 府 ， 要 求 凍 結 這 些 大 綱 草 圖 。  

 
1 0 .  李 華 光 副 主 席 表 示，《 嶂 上 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 編 號 S / N E -C S / 1》內 的 “ 鄉 村

式 發 展 ” 地 帶 範 圍 小 ， 即 使 居 民 有 地 契 亦 未 能 建 屋 ， 因 此 他 反 對 該 草 圖 。  

 
11 .  郭 永 健 委 員 留 意 到 大 綱 草 圖 有 “ B” 版 及 “ 1” 版。他 詢 問 哪 個 版 本 為 目 前

及 日 後 生 效 的 圖 則 。  

 
1 2 .  陳 灶 良 議 員 認 為 該 份 大 綱 草 圖 限 制 了 原 居 民 的 發 展 ， 無 異 於 強 搶 民 產 ， 做

法 有 欠 公 允 。 他 不 滿 城 規 會 一 直 無 視 委 員 會 就 不 同 大 綱 草 圖 提 出 的 反 對 意 見 。

他 詢 問 如 委 員 會 去 信 城 規 會 及 規 劃 署 要 求 凍 結 有 關 圖 則 ， 有 關 方 面 會 否 重 視 及

聽 取 委 員 會 的 意 見 。  

 
1 3 .  劉 志 成 博 士 指 嶂 上 村 是 認 可 鄉 村 ， 該 處 亦 有 原 居 民 的 村 屋 及 私 人 土 地 ， 規

劃 署 提 供 的 “ 鄉 村 式 發 展 ” 地 帶 並 不 足 夠 。 他 續 指 本 委 員 會 、 西 貢 北 鄉 委 會 及

村 民 代 表 已 多 次 反 對 嶂 上 分 區 計 劃 大 綱 草 圖 。 他 不 理 解 為 何 規 劃 署 仍 然 不 願 意

修 訂 該 草 圖 。  

 
1 4 .  羅 曉 楓 議 員 詢 問 ， 既 然 各 方 已 提 出 反 對 ， 而 嶂 上 村 村 民 亦 對 規 劃 署 的 諮 詢

感 到 厭 倦 而 拒 絕 與 署 方 會 面 ， 規 劃 署 為 何 仍 要 再 次 諮 詢 本 委 員 會 。 他 續 問 規 劃

署 如 何 看 待 本 委 員 會 或 西 貢 北 鄉 委 會 的 反 對 意 見 ， 兩 者 意 見 的 份 量 是 否 與 一 般
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